
FRANCOIS PETRY, HOLCIM ROMÂNIA:

“Din pãcate, nu s-au organizat
licitaþii importante pentru proiecte
de infrastructurã în 2013-2014”

Reporter: Cum a evoluat piaþa
construcþiilor din þara noastrã în
prima jumãtate a acestui an com-
parativ cu perioada similarã a lui
2013?

Francois Petry: În primele trei
luni am resimþit o uºoarã redresare
a pieþei comparativ cu aceeaºi pe-
rioadã din 2013, însã este mult
prea devreme pentru a trage con-
cluzii cu privire la evoluþia pieþei în
2014. Din pãcate, nu s-au organi-
zat licitaþii importante pentru pro-
iecte de infrastructurã în perioada
2013-2014, iar majoritatea proiec-
telor demarate în 2011-2012 sunt
aproape finalizate.

Ne aºteptãm la o relansare a sec-
torului rezidenþial, care ar putea
creºte în 2014 datoritã investiþiilor
în proiecte mici ºi medii. În acelaºi
timp, sectorul nerezidenþial va
continua sã se dezvolte, prin inter-
mediul lanþurilor de bricolaj ºi de
retail, dar ºi al proiectelor de clãdiri
de birouri ºi spaþii industriale.

Credem cã pe termen mediu ºi
lung, piaþa României are un poten-
þial foarte mare în toate segmente-
le: infrastructurã, nerezidenþial
(clãdiri de birouri, industriale sau
comerciale) ºi rezidenþial. Proiecte-
le de infrastructurã ºi o mai bunã
absorbþie a fondurilor europene
disponibile ar putea impulsiona
creºterea sectorului construcþiilor
ºi, implicit, a consumului de ci-

ment. Aceasta ar avea multiple
avantaje nu doar pentru domeniul
construcþiilor, având în vedere cã
principalul obstacol în calea dez-
voltãrii în România este lipsa infra-
structurii. Accelerarea celor mai
importante proiecte de infrastruc-
turã, cum este de exemplu finaliza-
rea Coridorului IV de transport, ar fi
cu siguranþã în beneficiul întregii
economii a þãrii.

Reporter: Care este situaþia pe
piaþa cimentului? Care a fost evo-
luþia vânzãrilor în primul trimestru
din 2014?

Francois Petry: Dupã cum ºtiþi
deja, evoluþia pieþei cimentului
este strâns legatã de evoluþia pie-
þei construcþiilor. Ceea ce putem
spune deocamdatã este cã cererea
de ciment este afectatã de nivelul
redus al noilor proiecte de infra-
structurã.

În trimestrul I din 2014, am înre-
gistrat o creºtere de 5,1% a volu-
melor de ciment ºi clincher com-
parativ cu perioada similarã din
2013. Acest lucru a fost posibil da-
toritã condiþiilor meteo favorabi-
le, dar ºi a creºterii PIB-ului ºi con-
sumului.

Reporter: Cum credeþi cã va arã-
ta 2014 din punctul de vedere al
vânzãrilor de ciment, având în ve-
dere evoluþia din prima jumãtate a
anului ºi faptul cã în toamnã vor
avea loc alegeri prezidenþiale?

Francois Petry: Este mult prea
devreme sã tragem concluzii cu
privire la evoluþia pieþei în 2014.
Într-un scenariu optimist, esti-
mãm cã vânzãrile noastre vor
creºte comparativ cu 2013. Totuºi,
dacã ne uitãm în jur, vedem cã nu
existã noi proiecte mari de infra-
structurã în dezvoltare, astfel cã
rãmânem precauþi în ceea ce pri-
veºte estimarea exactã a evoluþiei
vânzãrilor.

Având în vedere cã anul acesta
vor avea loc alegeri, ne aºteptãm la
o oarecare reorientare a prioritãþi-
lor spre proiecte de infrastructurã,
însã ºi la alte întârzieri de platã
pentru lucrãri, ceea ce reprezintã
în continuare o problemã majorã
pentru clienþii noºtri ºi, implicit,
pentru compania noastrã.

Reporter: Autoritãþile spun cã se
fac progrese în privinþa absorbþiei
fondurilor UE. Simþiþi acest lucru
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Cererea de ciment este afectatã, deocamdatã, de nivelul redus al noilor proiecte de
infrastructurã, ne-a declarat Francois Petry, directorul general al Holcim România.
În trimestrul I din 2014, compania a înregistrat o creºtere de 5,1% a volumelor de
ciment ºi clincher comparativ cu perioada similarã din 2013, iar directorul Holcim
România apreciazã cã pe piaþã s-a resimþit o uºoarã redresare comparativ cu ace-
eaºi perioadã din 2013. Francois Petry susþine cã este mult prea devreme pentru a
trage concluzii cu privire la evoluþia pieþei în 2014 mai ales cã nu s-au organizat li-
citaþii importante pentru proiecte de infrastructurã în perioada 2013-2014, iar ma-
joritatea celor demarate în 2011-2012 sunt aproape finalizate. Holcim România se
aºteaptã la o relansare a sectorului rezidenþial, care ar putea creºte în 2014 datori-
tã investiþiilor în proiecte mici ºi medii.



pe piaþã sau în vânzãrile de ci-
ment?

Francois Petry: Principalele
motoare de creºtere în primul tri-
mestru au fost sectorul rezidenþial
ºi cel nerezidenþial, care, aºa cum
am mai spus, ar putea evolua po-
zitiv în continuare în 2014, datori-
tã investiþiilor în proiecte mici ºi
medii.

Deocamdatã, majoritatea lucrãri-
lor aflate acum în derulare sunt în
proiecte demarate în 2011-2012,
care sunt aproape f inal izate.
Într-adevãr, este nevoie de o
creºtere a nivelului de absorbþie a
fondurilor europene alocate pen-
tru infrastructurã, iar aceasta ar pu-
tea duce la majorarea nivelului
cheltuielilor cu infrastructura atât
de necesarã.

Reporter: Din ce domenii provi-
ne cererea de ciment în prima ju-
mãtate a anului?

Francois Petry: Cea mai mare ce-
r e r e d e c i m e nt º i be t on î n
2013-2014 a provenit de la marile
proiecte de infrastructurã, precum
autostrãzile de pe coridorul IV (Nã-
dlac-Arad tronson 2, Lugoj-Deva
tronson 1, Orãºtie-Sibiu tronson
2,3,4), reabilitãrile de cãi ferate
(Curtici-Arad, Vinþu-Coºlariu, Coºla-
riu-Micãsasa, Atel-Sighiºoara), me-
troul Bucureºti magistrala 5 (Dru-
mul Taberei – Universitate) ºi rea-
bilitãrile de drumuri (DN56 Craio-
va-Calafat, DN14 Sibiu-Mediaº-Si-
ghiºoara).

Am înregistrat, de asemenea, o
cerere substanþialã pentru o serie
de proiecte nerezidenþiale, pre-
cum Floreasca Park, Skanska, Her-
mes Business Campus, Emerson
Cluj, Emerson Oradea, Fabrica de
Rulmenþi SNR, Coresi Tractorul
Braºov etc.

Reporter: Consultanþii în imobi-
liare spun cã piaþa locuinþelor dã
semne de revenire anul acesta ºi cã
existã investitori care au lansat
mai multe proiecte rezidenþiale
în Bucureºti ºi în þarã. Cum co-
mentaþi aceste declaraþii?

Francois Petry: Piaþa rezidenþia-
lã se numãrã printre motoarele de
creºtere din prima jumãtate a anu-
lui.

Credem cã sectorul nerezidenþial
va continua sã se dezvolte în pe-
rioada urmãtoare, prin intermediul
reþelelor de bricolaj ºi de retail,
proiectelor de clãdiri de birouri ºi
spaþii industriale.

Totuºi, revitalizarea totalã a sec-
torului privat depinde de nume-
roºi factori interni ºi externi. Dacã
este sã ne referim la factorii interni,
sectorul rezidenþial ºi cel nerezi-
denþial vor reveni cu siguranþã pe
creºtere, atunci când va exista o
vizibilitate mai mare cu privire la
perspectivele economice ºi când
persoanele fizice ºi companiile îºi
vor recãpãta încrederea în econo-
mie.

ªtiþi cu siguranþã cã majorarea
veniturilor ca urmare a creºterii
PIB-ului ºi a altor factori ar putea
promova cererea în segmentul re-
zidenþial, care este acum blocat.
Mai mult, dacã principalele pieþe
de export pentru produsele
româneºti (ex. Europa de Vest) vor
reveni pe creºtere în urmãtorii ani,
iar creditarea bancarã va redeveni
mai accesibilã, vom vedea mai
multe proiecte nerezidenþiale în
dezvoltare.

Reporter: Care sunt
pr incipalele pro-
b l e m e c u c a r e
v-aþi confrun-
tat în prima
j u m ã t a t e a
acestui an?

F r a n c o i s

Petry: Piaþa
e st e î nc ã
af e c t at ã d e
condiþiile eco-
nomice d i f ic i le
din ultimii ani, cu
consecinþe directe pentru
clienþii noºtri, cum ar fi termene de
platã mai mari, probleme tot mai
mari cu datoriile neperformante, ºi
soluþii de finanþare dificile. Am
încercat ºi încercãm în continuare
sã ne sprijinim clienþii cât se poate
de mult. Termenele de platã pen-
tru proiectele de infrastructurã re-
prezintã o situaþie specialã ºi o pro-
blemã majorã pentru unii dintre
clienþii noºtri ºi, implicit, pentru
compania noastrã.

În plus, 2014 a adus unele taxe
noi, îndeosebi cea pe construcþiile
speciale, care nu face altceva decât
sã creascã presiunea asupra costu-
rilor ºi preþurilor, nu doar pentru
industria cimentului, ci asupra
întregii economii.

Reporter: Vã multumesc!
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Dupã cum ºtiþi
deja, evoluþia pieþei

cimentului este strâns legatã
de evoluþia pieþei

construcþiilor. Ceea ce putem
spune deocamdatã este cã

cererea de ciment este
afectatã de nivelul redus al

noilor proiecte de
infrastructurã.


